
НАШИ АВТОРЫ

1. Алексеев Алексей Иванович, кандидат исторических наук, ученый секретарь Российской национальной библиотеки, автор более 90 работ, в т. ч. монографии «Под знаком конца времен» (Санкт-Петербург, 2002).

Alexeev Alexej Ivanovitch, PhD (History), Academic secretary of the Russian National Library, author of more than 90 published works, including monograph “Pod znakom konca vremen” (2002 Saint Petersburg). E-mail: A.Alexeev@nlr.ru.

2. Булычев Андрей Алексеевич, заведующий Архивохранилищем старопечатных и редких изданий Российского государственного архива древних актов, автор работ по истории отечественной духовной культуры эпохи Средневековья.

Bulychev Andrey Alexeevich, head of the Depository of Early Printed and Rare Books at the Russian State Archive of Ancient Acts, author of works on the history medieval Russian culture. andreykrabov@mail.ru

3. Введенский Антон Михайлович, аспирант ИРЛИ РАН (Пушкинский Дом), выпускник Европейского Университета в Санкт-Петербурге.

Vvedenskiy. Anton Mikhailovich, post-graduate of Institute of Russian Literature (the Pushkin House), graduated European University at Saint-Petersburg. E-mail: gerundist@gmail.com.

4. Йовчева Мария, кандидат филологических наук, доцент Института литературы (Секции старой болгарской литературы) Болгарской академии наук, автор многих публикаций по текстологии, истории средневековой болгарской литературы, славянской переводной книжности, гимнографии, соавтор одного каталога и двух критических изданий средневековых рукописей.

Yovcheva Mariya, PhD (Philology), associate professor at the Department of Old Bulgarian Literature in the Institute of literature (Bulgarian Academy of Sciences) author of many works on textology, history of Old Bulgarian literature, hymnography, Slavic translations from Greek in the Middle Ages, coauthor of a catalogue of manuscripts and editions of medieval manuscripts. E-mail: yovchevam@yahoo.com.

5. Кириллин Владимир Михайлович, доктор филологических наук, ведущий научный сотрудник Института мировой литературы им. А. М. Горького РАН, заведующий кафедрой филологии, профессор Московской духовной академии, автор многих работ по текстологии и истории древнерусской литературы, в том числе трех монографий.

Kirillin Vladimir Mikhailovich, PhD (Philology, Grand Doctor), professor, leading researcher of the Institute of World Literature A. M. Gorky, head of the Department of Philology of the Moscow Theological Academy author of many works on textology and history of Old Russian literature, including 3 books. E-mail: kvladimirm@mail.ru.

6. Королев Александр Андреевич, кандидат культурологи, старший научный редактор церковно-научного центра «Православная энциклопедия».

Korolev Alexander Andreevich, PhD (Cultural studies), senior editor at the Centre for ecclesiastical scholarship “Orthodox Encyclopedia”. E-mail: aaalkorr@gmail.com.

7. Кучкин Владимир Андреевич, доктор исторических наук, главный научный сотрудник ИРИ РАН, руководитель Центра по истории Древней Руси, автор многих работ по истории Древней Руси XI–XV в., в том числе трех монографий.

Kuchkin Vladimir Andreevich, PhD (History, Grand Doctor), professor, research group leader of Institute of Russian History, research interests: early Russian history. E-mail: kuchkin_va@mail.ru.

8. Лукин Павел Владимирович, кандидат исторических наук, старший научный сотрудник Института российской истории РАН, автор работ по истории Древней Руси и допетровской России.

Lukin Pavel Vladimirovich, PhD (History), senior research fellow of Institute of Russian History of Russian Academy of Sciences, research interests: early Russian history, history of pre-Petrine Russia. E-mail: lukinpavel@yandex.ru.

9. Майер Ингрид, доктор славянской филологии, профессор русского языка на кафедре современных языков Упсальского университета (Швеция), исследователь Королевской шведской академии словесности.

Maier Ingrid, PhD (Philology, Grand Doctor), professor of Russian language (University of Uppsala, Sweden), research fellow of the Royal Academy of Letters, History and Antiquities. <http://www.moderna.uu.se/slaviska/ingrid>.

10. Печников Михаил Викторович, кандидат исторических наук, ведущий редактор Церковно-научного Центра «Православная энциклопедия», автор работ по средневековой истории Новгорода, истории церкви.

Pechnikov Mihail Victorovich, PhD (History), senior redactor of Church-scientific Center “Orthodox encyclopedia”, the author of articles on mediaeval history of Novgorod, the Great and Russian Church. E-mail: mihpechnikov@rambler.ru.

11. Христова-Шомова Искра, доктор филологических наук, профессор, руководитель кафедры кирилло-мефодиевистики в Софийском университете им. Св. Климента Охридского, автор исследований языка древнеболгарских писателей, истории славянских переводов Господней молитвы, славянского перевода поучений аввы Доротея, истории книги Апостола среди славян, истории переводов книги Иова, славянской христианской терминологии, в том числе шести книг.

Hristova-Shomova Iskra, Dr. Hab. in philology, professor, head of the department of Cyrillo-Methodian studies in Sofia University St. Kliment Ohridski, author of studies on the language of the Old Bulgarian writers, on the history of the Slavic translations of the Lord’s Prayer, on the Slavic translation of the Sermons of Avva Dorotheus, on the history of the book of Apostolos in the Slavonic world, on the history of the translations of the book of Job, on the Christian terminology, including 6 books. E-mail: iskrashomova@gmail.com.

12. Шамин Степан Михайлович, кандидат исторических наук, старший научный сотрудник Института русского языка им. А. С. Пушкина, автор исследований по истории и культуре России XVII столетия.

Shamin Stepan Mikhailovich, PhD (History), senior research fellow of the A. S. Pushkin Institute for the Russian Language, author of publications on Russian 17th century history and culture. E-mail: shaminy@yandex.ru.

13. Шамина Ирина Николаевна, кандидат исторических наук, литературный редактор журнала «Российская история», научный редактор журнала «Вестник церковной истории», автор работ по истории России XVI–XVII в.

Shamina Irina Nikolaevna, PhD (History), literary editor of magazine “Rossiyskaya istoriya”, scientific editor of magazine “Vestnik tserkovnoy istorii”, author of publications on the Russian history of XVI-th – XVII-th centuries. E-mail: shaminy@yandex.ru.